
MAKSIMILIJAN ŠIMRAK: 

- Poštovani predsjedniče, poštovani gradonačelniče, zamjenica, zamjeniče, drage 

kolegice i kolege. 

Moje pitanje je za gradonačelnika, vezano za uvođenje građanskog odgoja i obrazovanja 

u gradu Zagrebu.  

Kao što znamo građanski odgoj u svim osnovnim i srednjim školama uvela je Vlada 

Republike Hrvatske 2019. godine kao jednu od međupredmetnih tema koja ima svoj kurikulum, 

ima ishode učenja te je njeno provođenje obvezno za sve učenike.  

Iako je građanski odgoj najavljivan i odgađan kao novi predmet u zagrebačkim školama 

radi se o izbornoj izvannastavnoj aktivnosti, a ono što mene zanima je kako to namjeravate 

realizirati s obzirom da svaka škola, odnosno školski odbor zasebno mora odlučiti o vođenju 

toga predmeta te koja je uopće svrha te izvannastavne aktivnosti građanskog odgoja i 

obrazovanja s obzirom da ona postoji kao takva kao međupredmetna tema već na razini 

resornoga ministarstva. Hvala. 

 

JOŠKO KLISOVIĆ: 

- Hvala lijepo zastupniče.  

Odgovor će dati gradonačelnik Tomislav Tomašević. Izvolite gradonačelniče. 

 

TOMISLAV TOMAŠEVIĆ: 

- Kao prvo mi radimo dva programa građanskog odgoja i obrazovanja koji se pilotiraju, 

neki od njih ove godine ovi školski su se pilotirali, ali kreću zapravo sljedeće školske godine. 

Jedan je ŠiZ koji će biti usmjeren kao, ako se dobro sjećam kao izvannastavna aktivnost, a u, 

pardon fakultativni predmet i prvenstveno u srednje škole, a drugi je, drugi je ZAG zajednica 

aktivnih građana koji je i za srednje ali primarno za osnovne škole i koji je više kao onda 

zapravo izvannastavna aktivnost.  

Kao što ste i sami rekli to su programi koji su ponuđeni školama. Svaki školski odbor 

će donijeti odluku hoće li ili ne uzeti taj program i uvrstiti ga na neki način u katalog ili, tj. u 

kurikulum. Znači na školama je, nema tu ništa obvezujuće. Ali ono što vam mogu reć da nakon 

prezentacije na kojima sam osobno bio sa zamjenicom Dolenec, recimo bio sam i na 

prezentacijama ravnateljima škola i programa ŠiZ i programa ZAG, mogu reći primjerice da za 

program ŠiZ se javilo gotovo 90% svih škola u gradu Zagrebu koje su pokazale preliminarni 

interes srednjih škola, što je nevjerojatno, rekord, znači izvan svih očekivanja s obzirom na 

kapacitete uopće da se te nastavnike pripremi za to. Međutim konačnu odluku na kraju donosi 

školski odbor i hoće li to uvrstiti u kurikulum ili ne, ali gotovo 90% škola je poslalo svoje 

nastavnike na edukaciju gdje su pokazali preliminarni interes. 

 

JOŠKO KLISOVIĆ: 

- Hvala lijepo.  

Potreba za dodatnim objašnjenjem. Izvolite zastupniče Šimrak. 

 

MAKSIMILIJAN ŠIMRAK: 

- Hvala na odgovoru.  

Evo ja bi se još, s obzirom da kada sam proučavao ovu temu oko građanskog odgoja i 

obrazovanja, htio bi se referirati na jednu važnu stvar koja mi je zapravo zapela za oko, a to je 

da ste zaključak o sporazumu o suradnji vezano za provođenje edukacije nastavnika i 

nastavnika u ovom građanskom odgoju obrazovanju sklopili upravo sa Forumom za slobodu 

odgoja. Ono što je tu zanimljivo je da je Forum za slobodu odgoja udruga u kojoj je predsjednik 

Upravnog odbora gospodin Branko Ančić, inače vaš gradski zastupnik i ja mislim da bi bilo 

dobro da vi to pojasnite i zastupnicima i građanima grada Zagreba, jer ono što se meni čini je u 



svakom slučaju da vi želite na taj način imati izravan utjecaj na tu samo edukaciju nastavnika i 

nastavnica te na taj način ideološki politizirati edukaciju tih ljudi da dodjeljujete svojim 

zastupnicima na ovako očit način sredstva i to u iznosu od 189.375,00 kn koliko iznosi cijena 

stručnog usavršavanja te da ste vi zajedno sa gospodinom Ančićem ovdje u sukobu interesa.  

Evo hvala. Molim vas pojašnjenja. 

 

JOŠKO KLISOVIĆ: 

- Hvala lijepo zastupniče Šimrak.  

Pojašnjenja će dati gradonačelnik Tomislav Tomašević. 

 

TOMISLAV TOMAŠEVIĆ: 

- Super je kad dolaze od HDZ-a optužbe za neki sukob interesa, to mi je ono. Super su 

vas. 

...(Upadica se ne razumije.)... 

Aha, znači priznajete vaš sukob interesa.  

...(Upadica se ne razumije.)... 

Ne, ne, ne.  

 

JOŠKO KLISOVIĆ: 

- Molim vas bez dijaloga, idemo odgovor gradonačelniče. 

 

TOMISLAV TOMAŠEVIĆ: 

- Znači kao prvo, a ono što bi trebali znat, da sve što je do 10.000,00 kn ne mora uopće 

ić na javnu nabavu. Ne mora. Znači vi radite svaki dan narudžbenice direktne i ne idete u 

nikakvu javnu nabavu, znači ne idete u nikakav natječaj da se bilo tko može javiti. Nikad. Znači 

stalno to radite, u svim ministarstvima, možemo sad izlistat sva ministarstva koliko je ugovora 

takvih sklopljeno do 10.000,00 kn bez ikakve javne nabave. 

...(Upadica se ne razumije.)... 

Ne, ne, ne. Nema, aha, možeš mislit. 

Ovdje kad je riječ o osposobljavanju nastavnika to nije izrada kurikuluma, nemojte 

miješati stvari. Jedna stvar je osposobljavanje nastavnika, druga stvar je izrada samog 

kurikuluma, koji se radi sa Institutom za društvena istraživanja, itd. Znači ovdje je riječ o 

osposobljavanju nastavnika, bila je raspisana javna nabava, web objava, bila je raspisana javna 

nabava i svatko se mogao javit. Svatko se mogao javit. Samo malo, samo malo. Svatko se 

mogao javit, svatko se mogao javit.  

Nemojte mi upadati u riječ. 

 

JOŠKO KLISOVIĆ: 

- Molim vas, bez dobacivanja jer će biti opomena. 

 

TOMISLAV TOMAŠEVIĆ: 

- Ja neću odgovarat onda. 

 

JOŠKO KLISOVIĆ: 

- Bez dobacivanja molim. Sad upozoravam usmeno. 

 

TOMISLAV TOMAŠEVIĆ: 

- Znači svatko se mogao javit, i bila je samo jedna ponuda. Samo jedna ponuda. Svatko 

se mogao javit, a nije ni trebalo bit javne nabave. Moglo se to riješi direktno narudžbenicom, 

ne, bila je javna nabava. Samo se javio Forum za slobodu odgoja.  



I by the way kolega Ančić više nije niti član, a kamoli predsjednik Upravnog odbora. 

Hvala lijepa.  
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